
A FEKOSZ ELNÖKÉNEK BESZÁMOLÓJA A MEGVÁLASZTÁSA ÓTA 

ELTELT IDŐSZAKBAN VÉGZETT MUNKÁRÓL

Beszámolómat, hasonlóképpen elődömhöz, a szervezetünket érintő nagyobb témacsoportok köré 

építettem föl. E struktúrába kívánom majd elhelyezni a főbb eseményeket, rendezvényeket.

A szervezet

Az  előző,  Bálint  Imre  vezette  elnökség  sikeresen  elvégezte  a  FEKOSZ  gazdálkodásának 

rendbetételét, illetve elindított számos olyan kezdeményezést, amelyre lehetett építeni. Mivel a 

2007.  április  20-i  Küldöttgyűlés  határozata  csak  szeptember  13-án  emelkedett  jogerőre, 

hivatalosan onnan számítható az elnökségi ciklusom. Ez a tény részben magyarázat arra, hogy 

nem sikerült minden úgy, ahogy elterveztem.

Előzőleg  az  ügyvivő  elnök,  illetve  elnökség  a  folyamatban  lévő  ügyeket,  rendezvényeket 

folytatta. A XIV. Nyári Találkozó házigazdájaként a szakmai jellegű programokat igyekeztünk 

olyan  elemekkel  kiegészíteni,  ami egyébként  a  FEKOSZ egészére vonatkozó elképzeléseimet 

tükrözte:  megítélésem  szerint  a  régi  idők  találkozóját  idéző  hangulat  jól  mutatta,  hogy  sok 

odaadással,  áldozatkészséggel,  ötlettel  sok  esetben  helyettesíthető  a  pénz,  viszonylag  kevés 

pénzből  is  lehet  olyan  értéket  teremteni,  amire  még  mindig  vevők  a  kollégisták  és 

kollégiumvezetők. 

Úgy  gondolom,  hogy  a  korábbi  elnökökhöz  képest  már-már  ideális  helyzetben  láthattam 

munkához. A korábbi elnökség több tagja folytatta a munkát, illetve ellenőrző bizottsági tag lett, 

ami a munka folytonosságát biztosította. Mivel a szakmai program egy része már készen állt, azt 

csak kiegészíteni kellett.

Megválasztásomkor  jeleztem,  hogy  valószínűleg  egy  évig  tudom  betölteni  a  megtisztelő 

tisztséget, sajnos ez be is következett, rajtam kívülálló okok miatt. Azt mondtam, akkor leszek 

elégedett  egy  év  után,  ha  a  taglétszám  növekedni  fog.  Noha  nem  olyan  mértékben,  mint 



reméltem,  de  legalább  az  utóbbi  évek  visszaesését  sikerült  megállítani:  a  2007-es  évben  41 

tagkollégiumunk volt, 2008-ra ez a szám 48-ra emelkedett.  

A szervezeti felépítés változása – a választmány, illetve régiók „felszámolása” - szerencsére a 

várt eredményt hozta: egyszerűsödött a döntéshozatal, ugyanakkor minden döntésről megfelelően 

el tudott jutni a kellő információ a tagsághoz. A kollégiumok, képviselőik hozzáállása javuló 

volt, és azt gondolom, tovább javítható. Pozitív visszajelzéseket kaptunk a tagságtól, erre lehet és 

kell is építeni a jövőben.

2007-ben lehetőségünk nyílt fejleszteni az iroda felszereltségén (hordozható számítógép, irodai 

multifunkciós gép, digitális diktafon), amely középtávon megoldhatja az ilyen jellegű gondokat: 

az irodai eszközök alkalmasak egy korszerű iroda ellátásának biztosítására. Ezzel megspórolható 

nem kevés nyomdai költség, de az információáramlás gyorsítását is elősegíti.

Az,  hogy  a  honlapot  az  irodavezető  kezeli,  kényelmesebb  és  gyorsabb  munkavégzést  tesz 

lehetővé,  ami az áttekinthető honlap kellő információ-ellátottságát  eredményezheti.  Törekedni 

kell azonban arra, hogy ez még gyorsabb és tökéletesebb legyen, mert ez elengedhetetlen a XXI. 

században. 

A szakmai munka

Az elnökség úgy határozott, hogy igyekszik a rendezvényeket minél több helyszínre eljuttatni, 

hogy a kollégisták minél több helyen tapasztalhassák a szervezet működését. Budapesten, Győrben, 

Debrecenben, Veszprémben és Zalaegerszegen egyaránt sikeres, jó hangulatú találkozókat tartottunk, 

ami  minden  esetben  a  rendező  tagkollégium  dicsérete  is  egyben.  Remélem,  hogy  mindenkiben 

hasonló jó érzések maradtak a KVK, a vezetőképzők, a sportkupa, a nyári találkozó kapcsán. Én úgy 

láttam, hogy ezek a rendezvények megerősíthetik a FEKOSZ-t,    hogy a szakmaiság színvonalas 

művelése, illetve a kollégisták kapcsolatainak ápolása alapja lehet a további működésnek.



Elődöm, Bálint Imre erőfeszítéseinek köszönhetően az OKM részéről az ígért anyagi és szakmai 

támogatást megkaptuk. Ez utóbbinak is köszönhető a szakmai előadóink, rajtuk keresztül szakmai 

rendezvényeink sikere. 

Balogh  József  vezetésével  színvonalas  háttérmunka  folyt  főként  a  különböző  jogszabályi 

értelmezések  terén,  de  valamennyi  szakmai  programunkban  „benne  volt  a  keze”,  de  bátran 

támaszkodhattunk Novák Jánosra, Haraszti Lászlóra is. 

Elnökségem  alatt  két  KVK-t  (Győr,  Budapest),  két  vezetőképzőt  (Debrecen,  Zalaegerszeg) 

rendeztünk, de szakmailag erős volt a budapesti Nyári Találkozó is. Külön köszönet illeti ezek 

sikeréért  a  házigazdákat  is,  bárhol  is  jártunk,  a  szervező  kollégiumok  vezetői,  kollégistái 

tökéletesen oldották meg feladatukat.

A rendezvények

Szakmai programjaink és a már szintén említett nyári találkozó mellett a veszprémi Sportkupa, 

illetve a még következő pingpong-kupa a sportszerető kollégisták és kollégiumvezetők igényeit 

célozta,  és  örömmel  tapasztaltuk,  hogy a  tavalyi  kezdeményezéshez  hasonlóan idén növekvő 

érdeklődés  mellett  tudtuk megrendezni.  A foci  idén  is  népszerűbb volt,  mint  a  kosár,  de  az 

éjszakai verseny ötlete is bevált. A tapasztalatokat figyelembe véve ennek a programnak is lehet 

jövője. Köszönet érte Haraszti Lászlónak és Novák Jánosnak. 

Érzésem szerint – és a visszajelzések alapján – jól sikerült  a budapesti nyári  találkozó is, ezt 

azonban házigazdaként nem szerencsés taglalnom.

Köszönettel  tartozom  az  Elnökség  tagjainak,  rendezvényeink  sikere  áldozatos  munkájuk 

eredménye. Mivel az eredményeink fő letéteményesei továbbra is az Elnökség, vagy az Ellenőrző 

Bizottság tagjai maradnak, biztos vagyok benne, hogy a rendezvények terén nem lehet gond a 

közeljövőben.



A kommunikáció

A  kommunikáció  terén  nem  voltunk  kellőképpen  hatékonyak  az  elmúlt  évben.  Az  iroda 

költözése,  a  honlap  átalakítása  nem ment  zökkenők  nélkül.  Azt  gondolom,  hogy az  év  végi 

eszközbeszerzéssel, a levelezőlista rendbetételével megteremtettük az alapokat, azonban ezt nem 

sikerült kellően használni. Ebben személyes felelősségem is van.

A honlap, illetve karbantartásának további fejlesztése elkerülhetetlen, az információáramlás idejét 

csökkenteni kell.

Néhány  területen  sikerült  apró  lépéseket  tenni:  a  Hír  Televízió,  illetve  Lánchíd  Rádió 

kollégiumokkal foglalkozó műsoraiban elmondhattuk álláspontunkat, és meghívást kaptunk a … 

civil egyeztetésre is.

Biztos  vagyok  benne,  hogy  kellő  stratégiával  a  médiajelenlétet  is  lehetne  erősíteni,  ehhez 

azonban elengedhetetlen a szakmaiság további fejlesztése.

A gazdálkodás

Az előző évi beszámolóban a következőket olvashattuk: „2007 áprilisára elmondható,  hogy a 

tisztázatlan  pénzügyi  helyzet  megszűnt,  s  ma már mindenki  számára biztosított  az üvegzseb-

program.  Rendkívül  sokat  segített  ebben  az  Ellenőrző  Bizottság  tevékenysége,  amely  egyes 

örökölt problémák fölfejtésében és megoldásában is nélkülözhetetlen segítséget nyújtott.”

Továbbá: „ebben az évben is számíthatunk az Oktatási Minisztérium támogatására, az ígéretek 

szerint azonban már csak 2 millió forint összegben.”

Ilyen  körülmények  között  láttunk  munkához  a  tavalyi  küldöttgyűlés  után.  A  minisztériumi 

támogatás végül 5,5 millió forint volt, amit a tagdíjakból befolyt 1,1 millió forint egészített ki. A 

Diákhitel Zrt. múlt évi támogatása technikai okok miatt a 2008-as évben jelentkezik.

Az elnökség alapelve az volt,  hogy lehetőség szerint  a  2007.  január  1-jén rendelkezésre  álló 

mintegy 1,5 millió forintot ne élje fel, és lehetőség szerint növelje a tartalékokat. 2007. december 

31-én 3,3 millió forint volt a FEKOSZ bankszámláján és pénztárában. Azt hiszem, a fent taglalt 



rendezvények  mellett  ez  igen  jó  pénzügyi  eredmény,  bár  mutatja  azt  is,  hogy  van  mód  és 

lehetőség további fejlődésre.

A  jövőre  nézve  azonban  továbbra  is  probléma,  hogy  a  bevételek  5/6-od  részét  az  OKM 

támogatása jelentette. A szponzori bevételek szempontjából a 2007-es nem volt szerencsés év, ez 

mindenképpen elnöki tevékenységem kudarca. Fenntartom azonban, hogy keresni kell ezeket a 

lehetőségeket, mert ez teheti biztonságosabbá a gazdálkodást.

VI. Összegzés 

Meggyőződésem szerint a FEKOSZ vezetésének tevékenysége eredményes volt, persze látni kell 

a hibákat is. Alapvető céljainkat, a taglétszám növelését, a rendezvényeink állandósítását elértük. 

Az előző Elnökség által hagyott örökséget úgy érzem, sikerült továbbfejleszteni, folytatni kell 

azonban a kemény munkát.  Az elmúlt  időszakban megerősödhetett  mindnyájunkban az érzés, 

hogy elgondolásainknak van jövője. Az anyagi helyzet  nem rózsás, de biztató. Biztos vagyok 

benne, hogy a jó eredmények spirálisan erősítik egymást, így a szakmai háttér, a hallgatói bázis, a 

rendezvények sikere és az anyagi biztonság fokozatosan növelhetők.

Ehhez kívánok az új Elnökségnek kitartást, energiát és eredményes munkát!

Budapest, 2008. május 9.

Leskó Róbert

elnök 


